
 

 

Opfølgningsplan 2023:  Med baggrund i kvalitetsrapport ”Faciliteter” 

Opfølgningsplanen er udarbejdet på baggrund af det systematiske kvalitetsarbejde der er forankret i en række rapporter, der understøtter 

kvalitetsmålene fastsat for erhvervsuddannelser og gymnasiale uddannelser. 

Denne opfølgningsplan er en opsamling på de i løbet af året udvalgte nedslagspunkter, der har vist sig i den løbende informationsindsamling. 

Resultat Kvalitetsmål Handlinger, der igangsættes/videreføres Periode/ansvarlig 

Ændringsbehov Operationelle mål Strategier Tidsplan 

    

Grundet nyt skolehjems areal samt 
Covid-19’s påvirkning af tallene fra 
2021, er det vanskeligt direkte at 
konkludere ud fra 2022’s tal, hvilken 
effekt vores besparelser totalt set har 
haft. 

Opfølgning herpå 
ved kommende 
ESG rapport i 
2024, samt fortsat 
fokus fra bygnings 
ledelsen. 

Bæredygtighed er fokusområde i ny strategi 2028-plan. 
Der udarbejdes i fremover ESG skema fra primo 2024.  

Stabs- og støttechefen har i samarbejde 
med bygningslederen ansvaret for at sikre 
bæredygtigt energiforbrug og reagere på 
negative udsving.  
Den kvalitetsansvarlige har ansvar for træk 
af data til ESG-rapportering.  

Andelen af ikke genanvendeligt affald 
er steget sammenlignet med 2021. 
Genanvendelighedsprocent er 
samtidig faldet til 64,3%. 

Målsætningen 
ligger som del af 
ny strategi 2028-
plan. 

Bæredygtighed er fokusområde i ny strategiplan, hvori 
forpligtelse her til ligger og indgår i den langsigtede 
strategi. 
 
Der etableres affaldshåndtering på Nordvestvej 
 
Vi sælger nu en stor andel af vores jern/metal affald, som 
derved genanvendes. Dette bør fremadrettet 
dokumenteres i den kommende ESG rapport.  

Uddannelsescheferne er ansvarlige for, at 
affaldssortering og ikke mindst 
genanvendelse af materiale finder sted i 
forbindelse med uddannelserne. Eleverne 
inddrages i denne proces i relevante 
afdelinger. Den bygningsansvarlige er 
ansvarlig for at etablere et system til 
affaldssortering, særlig i forbindelse med 
skolehjem og teoretisk undervisning.  

Særligt eleverne fra htx, hhx og 
kontor-, handel og 
detailuddannelserne har en negativ 
vurdering af de fysiske rammer i 
elevtrivselsundersøgelsen og særligt 
deres evaluering af lokaler, indretning, 
indflydelse og indeklima i 
undervisningsmiljøundersøgelsen har 
udviklet sig negativt sammenlignet 
med tidligere år. Dette ses bl.a. som 
en konsekvens af HEG’s besparelser 
på rengøring og varme. 

På trods af 
besparelser skal 
de fysiske 
rammer, samt 
evalueringen af 
indretning og 
indeklima 
forbedres i 2023.   

Der igangsættes dialog med eleverne omkring, hvilke 
fysiske rammer de oplever som mindre gode og hvorvidt 
de ønsker en øget indflydelse herpå. Hvis årsagen til den 
lavere vurdering af de fysiske rammer hænger sammen 
med sænkning af temperaturen på skolen og reducerede 
rengøring, så skal vi blive bedre til at forklare, hvorfor vi 
gør som tilfældet er. 
 
Der bør for den kommende vinter tages forbehold for, 
hvad de enkelte lokaler bliver brugt til. (stillesiddende 
arbejder, fysisk arbejde) 
 

Uddannelsescheferne skal i 2023 
foranledige at der tages initiativer, som 
afdækker årsagerne i dialog med eleverne 
og medarbejderne. 
 
Når der er indsamlet information så sendes 
de til leder af bygningsservice og stabs-
støtte chefen. 
  
Herigennem skal der iværksættes konkrete 
prioriteringer og handlinger for at højne 
niveauet. 



 

 
 

Der indføres årlige bygningsrunderinger: 

 Med fokus på oprydning og bygningsstand. 

 Opsamling på chefmødet når der har været en 
rundering. 

 


